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1. Historik



1. Historik - sammanfattning

 1983 - beslut om införande av en bidragsmodell

 2007 - beslut om att kommunen skulle arbeta för att överta 
huvudmannaskapet för ett antal vägföreningar 

 2014 - beslut att Norsholms vägförening skulle övertas som en pilotstudie

 2020 - beslut om att kommunalt övertagande av huvudmammaskap i 
vägföreningar inte skulle ske. Undantaget vägbelysning där kommunen tog 
på sig ägaransvaret. Kommunfullmäktige beslutade också att tekniska 
nämnden fick mandat att ta fram en ny modell för fördelning av bidrag till 
vägföreningar

 2021 – TN beslutade ny bidragsmodell. Beslutet överklagades dock och vann 
laga kraft våren 2023. 



2. Bakgrund till uppdraget

 Samhällsbyggnadsbyggnadskontoret fick ett uppdrag av den politiska 
majoriteten dagarna före jul 2022

 Uppdraget: Ta fram ett långsiktigt erbjudande, samt förutsättningarna för ett 
erbjudande, till vägföreningarna rörande kommunalt övertagande av 
huvudmannaskapet för allmän platsmark. Erbjudandet ska vara hållbart över 
tid

 Erbjudandet ska vara klart till sommaren



3. Projektets genomförande

 Samhällsbyggnadskontoret tillsatte en projektgrupp 

 Projektet har löpande styrts genom en styrgrupp bestående av:
• Kommundirektören
• Tf. samhällsbyggnadsdirektör 
• Avdelningschef drift och underhåll, 
• Avdelningschef plan och bygglov 
• Avdelningschef strategisk samhällsutveckling  

 Projektledaren har även löpande haft månadsmöten med en politisk 
arbetsgrupp (alla partier) som har fungerat som en referensgrupp i projektet 
och styrt projektet framåt genom att ange riktning i olika frågor under 
projektets gång. 



4. Projektets resultat

 Rapport och beslutsunderlag är framtaget. Planerat beslutsärende i KF 28/8



Beslutsunderlag

Beslutsunderlaget föreslår:

 Kommunen ska möjliggöra för ett helt eller delvis övertagande av 
huvudmannaskapet för allmän plats och anläggningar från vägföreningar.

 Främst är det vägföreningar inom kommunens prioriterade utvecklingsorter 
som är utpekade i kommunens översiktsplan som ses som intressanta. 

 Beslutsunderlaget föreslår också ett antal kriterier utifrån vilka andra 
vägföreningar som inte ligger inom utvecklingsorter kan bedömas.



Prioriterade utvecklingsorter



Prioriterade utvecklingsorter



Prioriterade utvecklingsorter



Prioritering
 Förslag på prioriteringsordning är framtagen där de prioriterade 

utvecklingsorterna är utpekade.

 Förslaget innebär också att prioriteringen väger in andra aspekter för att 
skapa en så effektiv övertagandeprocess som möjligt. 

”Detta innebär att kontoret gör en prioritering mellan ansökande vägföreningar 
utifrån:

 Kommunens personella- och ekonomiska resurser, 

 Planförhållanden

 Andra planer i närområdet, 

 Information som framkommer i dialog med Nodra gällande utbyggnad 

 Hur väl samarbetet med vägföreningen fungerar samt hur väl vägföreningen 
förstår vad som krävs av dem i processen



Föreslagen prioriterings- och äskandeprocess



Föreslagen process för övertagande



Standardkrav i samband med övertagande

 Beslutsunderlaget innehåller också förslag på standardkrav i samband med 
övertagande

 Lågt ställda krav jämfört med förra övertagandet (Norsholm), formulerat i 
tekniska krav

 Krav på dagvattenhantering som ska kunna avleda 10-års regn på 80% av 
anläggningen



Svärtinge



Östra Husby



Övriga analyserade orter



Kostnadsfördelning

Föreslagen princip för kostnadsfördelning mellan kommun och vägförening är: 

 Kommunen bekostar detaljplanearbete, förrättningskostnader samt övriga 
administrativt anknutna kostnader kopplat till övertagandeprocessen.

 Vägföreningen utför och bekostar förbättringar/ standardhöjningar för att 
uppfylla standardkraven. Alternativt genomför kommunen motsvarande 
åtgärder och finansierar det genom uttag av gatukostnadsersättning enligt 
PBL.

 Kommunen och vägföreningen delar lika på kostnaden för teknisk utredning 
av gemensamhetsanläggningen.



Kostnadsfördelning

 Kommunen tar en stor del – betydligt större än vid förra övertagandebeslutet

 Delat kostnadsansvar för teknisk utredning -för att vägföreningen ska gå in 
seriöst i övertagandeprocessen

 Kostnaden för vägföreningen beror av hur väl föreningen skött sina 
anläggningar



Utökad kommunal drift och skötsel

 Beslutsunderlaget föreslår också att kommunen ska kunna överta driften före 
det formella övertagandet av huvudmannaskap. Utökat driftövertagande kan 
tidigast ske efter att avtal slutits mellan kommun och förening gällande 
övertagande.



Estimerad tidplan

 Om arbetet prioriteras estimeras tidplanen för övertagande av de prioriterade 
utvecklingsorterna till 15-25 år.



5. Ekonomiska konsekvenser
Följande kostnader kommunens beräknade kostnader för de prioriterade 
utvecklingsorterna utifrån föreslaget beslutsunderlag:

Övertagandeprocessen

Personella resurser

 DP-kostnader (19,3 miljoner)

 Personalkostnader (4 miljoner per år)

Övriga kostnader

 16.7-25 miljoner

Totalt 5,8-6,2 miljoner per år om arbetet skulle ta 20 år (est. tidplan 15-25 år)



5. Ekonomiska konsekvenser
Följande kostnader kommunens beräknade kostnader för de prioriterade 
utvecklingsorterna utifrån föreslaget beslutsunderlag:

Efter övertagandet

 Beräknad ökningen för årlig drift- och reinvesteringsbudget 31-53 miljoner

 Kostnaderna består av ökat resursbehov, kostnader för drift och 
reinvestering. 

 De ökade driftkostnaderna kommer efterhand när/om kommunen blir 
huvudman och/eller att avtal tecknas om utökat driftövertagande.

 Troligen vill kommunen på sikt vill jobba med utveckling i orterna. 
Investeringar tillkommer då.

 Minskade bidrag och medlemsavgifter på ca 6,5 miljoner



Konsekvenser
 Utöver detta kommer troligen resurser också krävas på Nodra.



6. Vad händer nu?

 Handlingen var klar 31/5 och är nu i rullarna

 Informationsmöte med inbjudna vägföreningar 26/6 kl. 17-19. 

 Informationsmöten för politiker (främst kommunfullmäktige) 13 och 21/6

 KS Infoärende med dragning 14/8

 KS beslut 21/8

 KF beslut 28/8




